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TRANSSKRIPTION

Kære medlem.
Det ser ud til at blive et godt år for abcinema med en masse i posen til alle.
Vi har haft generalforsamling siden sidst i velopvarmede lokaler i Galleri
101 (der var ikke nær så koldt som til apparaturaftenen med Paolo og
Allans 8mm film). Inden juntaen (døbt således af Thygefar) fremlagde sit
program, så vi to film af Bjørn Nørgård om Bjørn Nørgård. Mødet kom
først i gang ved ni-tiden og vi var 26.
Kjeld Ammundsen blev straks valgt til ordstyrer og så fik Ole John ordet.
Han fremlagde kupplanen, noget uklart, men hidssigt støttet af Jørgen
Leth, som krævede, at det mangepunktede forslag skulle vedtages ”in
toto”. Det opfattede medlemmerne som et ultimatum og reagerede
kraftigt. Efter lang diskussion trak juntaen det ultimative krav tilbage og
gik ind på at fremlægge forslaget til diskussion punkt for punkt.
Første punkt var ”klipkamera-projektet” som Ole, Jørgen, Franz Ernst og
Allan de Waal allerede har sat igang. 27 "kendte folk fra over og
undergrunden har givet tilsagn om at lave 10 minutter film til os i løbet af
de næste måneder. Hver mand får 120m 16mm film (sort/hvid eller farve)
et kamera og en optagelsesdag og så må han ikke klippe, ”klipkamera-
filmene skal betales af private sponsorer. Hvis alt går som det skal, og det
ser det ud til at gøre, så har abcinema i løbet af foråret et imponerende
udvalg af film til distribution, foruden at vi har lavet et eksperiment om
forholdet til filmmaterialet. ”klipkamera blev efter nogen tummelom de
kendte navne vedtaget og kører altså, i øjeblikket videre med de
4initiativtagere som produktionsledelse.
Næste punkt var super8mm begejstring. Juntaen foreslog at købe vildt ind
med det samme, apparatur for 20.000 kr. på afbetaling. Undergrunden
oversvømmet med optagere og fremvisere. Mulighed for hvermand til at
arbejde kontunierligt med film (super 8mm koster kun 29,85 i farve for 4
minutter og så er det med fremkaldelse) og hånd til hånd distribution
foruden en række andre afslappede måder at sprede film på. Den ide fik
en blandet modtagelse, der er endnu en del 16mm tilhængere som meget
naturligt spurgte, hvad der så blev gjort for dem.

[s. 2]

Det må siges, at juntaen også havde tænkt sig filmbanken lukket. Det viste
sig, at det ikke kunne lade sig gøre, bl.a., fordi aftalen om
Filmfondtilskuddet er baseret på den åbne filmbank. Således vil der stadig



være 16mm film at hente i filmbanken, men der blev taget
principbeslutning om at køre løs med super8.
Sideløbende med super 8, klipkamera-projektet, mange medlemsmøder,
flere film og altså mere intern kommunikation skal abcinema naturligvis
være et tilbud for ethvert medlem som ønsker at producere film på den
gammeldags måde f.eks. finansieret gennem Kortfilmrådet.
De omtalte projekter kunne juntaen ikke forestille sig gennemført uden
væsentlige statutændringer. Den vigtigste ændring skulle være en ny
ledelsesstruktur. Her pegede Ole, Jørgen og Franz på sig selv plus på
Allan, Kjeld og Hans-Jørgen Nielsen som ”en udfarende kraft” (jørgens
udtryk) og et alternativ til den eksisterende pyramide (Oles udtryk). Det
udløste bl.a. ord som junta og manipulation. Nu formulerede Bjørn og
Hans-Jørgen forslaget om ”de aktives tyranni”: alle som gider og har tid
skal være med til at bestemme een gang om ugen. Og så skal der være
almindeligt medlemsmøde hver fuldmåne kl. 19.30. Tre kontaktmænd
skal tage sig af de løbende sager i samarbejde m. produktionslederen. Det
forslag fik eenstemmig tilslutning og alle var glade. Bagefter så vi Niels
Schwalbes film om Orthon og Ofelia i skoven og valgte Ole, Jørgen og
Franz som kontaktmænd..
Der bliver første gang måde under den nye form torsdag d. 9. januar kl.
19.30 i Galeri 101. Der skal som det ses af vedlagte statutændringer være
kommunikationsmøde en gang om ugen, og vi vedtog torsdag som fast K-
møde. Det kommer der ikke brev om, men det er altså hver torsdag.
Godt nytår
Ole, Jørgen og Camilla & Niels Skousen






